
در حالی ت�ا ظهر 
سعید احمدیان

   گزارش
خبره�ا  دی�روز 
حاک�ی از ح�ذف 
استقلال و پرسپولیس از لیگ قهرمانان به دلیل 
نگرفتن مج�وز حرفه ای و بدهی های س�نگین و 
مالکیت مشترک بود که با وعده وزارت ورزش برای 
تسویه بدهی ها و خصوصی سازی، مجوز حضور دو 
تیم در لیگ قهرمانان صادر ش�د، وعده هایی که 
البته سال هاست خبری از عملی شدن آن نیست! 
ش��ايعه حذف استقلال و پرس��پوليس از آسيا و 
نداشتن مجوز حرفه اي، حكايت هر سال است، 
يك حكايت تكراري كه چند روزي مي شود تيتر 
يك رسانه ها و هراس مي اندازد به دل هواداران 
فوتبال، اما در دقيق��ه 90 در همان لحظاتي كه 
همه در انتظار قطعي شدن خبر  تلخی هستند، 
همه چيز درس��ت مي ش��ود. مديران��ي كه بايد 
سال ها پيش پاي كار مي آمدند و نمي گذاشتند 
كار به اين مرحله برسد، مانند يك فرشته نجات 
فرود مي آيند و مش��كل را حل می كنند. يك بار 
مانند سال هاي گذشته در دولت حسن روحاني، 
مسعود سلطاني فر وزير وقت ورزش راهي مالزي 
مي ش��ود تا با پا درمياني و ريش سفيدی جلوي 
عملي شدن حذف استقلال را بگيرد، يك بار هم 
مانند امروز در دولت ابراهيم رئيسي، وزير ورزش 
آن، يعني حميد سجادي در فاصله چند ساعت 
مانده به خط خوردن نام دو تيم بزرگ پايتخت 
از ليست فصل آينده ليگ قهرمانان وارد ميدان 
مي ش��ود و با دادن تضمين هاي سنگين كاري 
مي كن��د كه مج��وز حرفه اي س��رخابي ها امضا 
و كابوس 48 س��اعته حذف از لي��گ قهرمانان 

تمام شود. 
  تضمین هایي که خطر حذف را از بین برد

گير استقلال و پرس��پوليس، اما براي حضور در 
ليگ قهرمانان در كجاست؛ چند سالي است كه 
كنفدراسيون فوتبال آسيا مانند فوتبال اروپا، تنها 
به تيم هايي اجازه حضور در  اي سي ال را مي دهد 
كه مجوز حرفه اي داش��ته باش��ند، مجوزي كه 
باش��گاه ها براي گرفتن آن بايد آيتم هاي لازم را 
داشته باشند. سهيل مهدي، مسئول كميته صدور 
مجوز حرفه اي فوتبال ايران كه به طور مستقيم 
زير نظر ای اف س��ی كار مي كند، مي گويد: »اين 
مجوز شامل زمينه هاي ساختارسازي، پرسنلي، 
آكادمي، مالي، حقوقي و از اين دس��ت موارد به 

منظور حضور در ليگ قهرمانان آسياست.«
 ای اف سی براي فصل جديد ليگ قهرمانان آسيا 
چند آيتم بسيار مهم را براي صدور مجور در نظر 
گرفته كه داراي 75 شاخه است. تعيين مالكيت 
باشگاه ها )اس��تقلال و پرس��پوليس داراي يك 
مجمع هستند(، تسويه حساب مالياتي سالانه، 
معرفي ورزش��گاه اختصاصي، تس��ويه بدهي ها 
باشگاه به بازيكنان، مربيان و افراد مختلف و بحث 
حضور بانوان الزامات حقوقي است كه باشگاه ها 

بايد آن را رعايت كنند. 

نگاهي به آيتم هاي كنفدراس��يون فوتبال آسيا 
براي صدور مجوز حرف��ه اي و وضعيتي كه اكثر 
باش��گاه هاي ايران با آن روبه رو هس��تند، نشان 
مي دهد كه كمتر باشگاهي است كه شرايط لازم 
را براي گرفتن مجوز حرفه اي داشته باشد. تنها 
در يك آيتم كه تسويه حساب با بازيكنان و مربيان 
اس��ت، تيم هايي مانند اس��تقلال و پرسپوليس 
طلبكاران��ي دارن��د ك��ه از دو دهه پي��ش هنوز 
نتوانسته اند پول شان را بگيرند و ليست طلب هاي 
اين دو تيم دولتي هر سال كه مي گذرد طولاني تر 
مي شود. البته سال هاست كه باشگاه هاي ايراني 
مانند استقلال و پرسپوليس با سندسازي و جعل 

توانسته اند از موانع عبور كنند و مجوز بگيرند. 
امسال اما داستان اس��تقلال و پرسپوليس براي 
گرفتن مج��وز حكايت پيچيده تري داش��ت كه 
گويا تدابير گذش��ته مانند سندسازي هم باعث 
نش��ده بود ش��رايط صدور مجوز فراهم ش��ود. 
اين بار كنفدراسيون فوتبال آسيا بحث مالكيت 
مشترك سرخابي ها را كه هر دو تيم زيرمجموعه 
وزارت ورزش هس��تند به عنوان يك مانع اصلي 
مطرح كرده اس��ت. مانعي كه برخي رس��انه ها 
مدعي ش��ده اند س��لطاني فر، وزير سابق ورزش 
در س��فري كه به مالزي داش��ته، تعهد داده كه 
با خصوصي سازي كه در يك س��ال آينده انجام 
مي شود و اين مشكل برطرف خواهد شد، تعهدي 

كه سلطاني فر آن را تكذيب كرد. 
با وجود اين در حالي كه تا ظهر ديروز ش��مارش 
معكوس براي كنار گذاش��ته ش��دن استقلال و 
پرسپوليس از ليگ قهرمانان به دليل عدم صدور 

مجوز حرفه اي آغاز شده بود، باز هم مانند تمام 
سال هاي اخير تنها چند س��اعت مانده به پايان 
مهلت كنفدراس��يون فوتبال آس��يا، ابتدا مجوز 
پرسپوليس و پس از آن نيز مجوز استقلال صادر 
ش��د تا خطر حذف از آس��يا از بين برود. مجيد 
صدري، سرپرس��ت باشگاه پرس��پوليس پس از 
صدور مجوز حرفه اي به سايت باشگاه پرسپوليس 
گفت: »مواردي ك��ه در زمان حاضر در مس��ير 
دريافت مجوز حرفه اي وجود داشت در دوره هاي 
گذش��ته نيز وجود داش��ته، ولي با حمايت هاي 
وزارت ورزش و جوان��ان و اقدامات فدراس��يون 
فوتبال اين موانع برطرف ش��د. هواداران نگران 
نباشند، مجوز صادر و تمام اقدامات داخلي انجام 
شده اس��ت و تمام مدارك درخواستي نيز براي 

ای اف سی ارسال مي شود.«
فرزاد نادري، مدير كميته حرفه اي سازي باشگاه 
اس��تقلال هم در گفت وگويي كه با خبرگزاري 
تسنيم داشت، مدعي ش��د اين تيم از ابتدا اصلًا 
مشكلي براي گرفتن مجوز حرفه اي نداشته است: 
»باشگاه اس��تقلال از ابتدا مشكلي نداشت، تنها 
يكسري مشكلات كوچكي به وجود آمده بود كه 
حل شد و مجوز حرفه اي از سوي كميته استيناف 

فدراسيون فوتبال صادر شد.«
  مجوز مشروط و قابل لغو

البته برخلاف صحبت هاي مس��ئولان استقلال 
و پرس��پوليس، اين بار هم خبري از حل ش��دن 
مش��كل اين دو تيم براي گرفتن مجوز حرفه اي 
نيس��ت و آنها تنها با تضمين هاي سنگيني كه 
ارائه ش��ده، توانسته اند مجوز مش��روط بگيرند. 

كاظم اوليايي، عضو كميته صدور مجوز حرفه اي 
ديروز در اين رابطه به خبرگزاري تسنيم گفت: 
»كارشناسان حقوقي و مالي كه به طور مستقل 
عضو كميته صدور مجوز حرفه اي هس��تند، به 
مدارك ايراد گرفتند و اع��لام كردند اين ايرادها 
بايد برطرف شود. كميته بدوي ابتدا درخواست 
سه باش��گاه استقلال، پرس��پوليس و تراكتور را 
رد كرد و اين باش��گاه ها را واجد شرايط دريافت 
مجوز حرفه اي ندانس��ت. در ادامه اين باشگاه ها 
به كميته استيناف صدور مجوز درخواست خود 
را ارسال كردند كه اين كميته هم در مرحله اول 
درخواست اين باش��گاه ها رد كرد، اما در ساعات 
آخر تضمين هايي از مراجع بالاتر داده شد تا اين 
ايرادها برطرف ش��ود، به  قول امروزي ها باشگاه 
استقلال و پرس��پوليس با تك ماده مشكل شان 
حل ش��د و تضمي��ن دادند مش��كلات به زودي 

برطرف شود.«
يكي از مهم ترين ايرادها، موضوع مالكيت مشترك 
استقلال و پرس��پوليس بود كه وزارت ورزش با 
وعده دوباره خصوصي سازي قرار است آن را حل 
كند، وعده اي كه اگر عملي نشود به گفته اوليايي 
مي تواند مجوز حرفه اي اس��تقلال و پرسپوليس 
را باطل كن��د: »اين ام��كان وج��ود دارد كه در 
راستي آزمايي ای اف سی اين مجوز را تأييد نكند. 
هم كميته مجوز حرفه اي و هم كميته بدوي، از 
سوي بالاترين مراجع تضمين هاي بسيار سنگيني 
به ای اف سی داده اند و اگر خلاف اظهارات مطرح 
 شده ثابت شود، اعضاي كميته ها با محروميت و 

جرايم سنگيني مواجه خواهند شد.« 
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دنیا حیدري

فریدون حسن

امروز، گل گهر – نساجي و فولاد- مس رفسنجان
 خيز انتقامي پرسپوليس 
براي آلومينيوم در اراك 

دومين روز از هفته سوم رقابت هاي ليگ برتر در حالي امروز با برگزاري 
سه ديدار در شهرهاي اراك، خوزستان و كرمان پيگيري مي شود كه 
مهم ترين دغدغه چند روز اخي��ر نماينده هاي ايران در ليگ قهرمانان 

آسيا، كسب مجوز حرفه اي بود. 
اگرچه ظاهراً با پادرمياني شخص سجادي، وزير ورزش خطر حذف از 
ليگ قهرمانان از بيخ گوش سرخپوشان گذشت تا يحيي به موفقيت در 
فصل پيش رو اميدوار باشد، اما بعد از دو برد پياپي قرمزپوشان كه يحيي 
و شاگردانش را به يك قدمي مدعيان بالاي جدولي رساند، مصاف ساعت 
16 امروز با آلومينيوم اراك كه تا اينجا عملكرد خوبي داشته، مي تواند 
يكي از دغدغه هاي جدي مدافع عنوان قهرماني باشد. تيمي كه فصل 
قبل تنها شكست سرخپوشان را در هفته دوازدهم به اين تيم تحميل 
كرد. باختي كه اولين و آخرين شكست شاگردان يحيي در ليگ بيستم 
بود و حالا بعد از هفته ها، او و شاگردانش با نگاهي انتقامي به اراك قدم 
گذاشته اند تا با كسب سومين برد پياپي، نه فقط خود را در جمع مدعيان 
حفظ كنند، بلكه انتقام تنها شكست فصل قبل را نيز از اراكي ها بگيرند، 
آن هم در اراك و از آلومينيومي كه هنوز اي��ن فصل طعم تلخ باخت را 
نچشيده و بعد از تساوي بدون گل مقابل پديده در هفته نخست، فولاد 
را هفته گذشته با سه گل از سد راه برداش��ت تا با كسب يك برد و يك 
مساوي يك پله پايين تر از سرخپوشان و در رده پنجم جدول جا خوش 
كند، آن هم در شرايطي كه يكي از چهار تيمي است كه طي دو بازي قبلي 

دروازه اش توسط حريفان گشوده نشده و كلين شيت كرده است. 
يكي از بازي هاي حس��اس و ديدني عصر امروز بدون شك تقابل يحيي با 
خطيبي در اراك است. شهري كه خاطرات خوشي را براي سرمربي جوان 
سرخپوشان تداعي نمي كند. آلومينيوم با خطيبي راهي ليگ برتر شد، اگرچه 
اين مربي در نيمه هاي راه اراك را به مقصد تبريز و براي به دست گرفتن سكان 
پرشورها ترك كرد، اما قبل از آن در هفته ششم با كامبكي سريع پرسپوليس 
را با دو گل شكست داد تا خاطره اي تلخ از خود در ياد يحيي، شاگردانش و 
هوادارانش به جا بگذارد و حالا بعد از ماه ها، يحيي بار ديگر برابر همين مربي 
قرار گرفته است. مربي كه البته در سوپرجام و همراه با تراكتور برابر يحيي 
تن به شكست داد، اما با آلومينيوم خاطرات خوبي را براي پرسپوليس يحيي 

تداعي نمي كند و مي تواند سرخپوشان را امروز به چالش بكشد. 
پرسپوليس با وجود كسب حداكثر امتيازها از دو بازي قبلي اما همچنان 
با مشكلاتي مواجه است كه عدم حل و فصل آنها مي تواند اين تيم را به 
چالش بكش��د. كمبود مالكيت توپ و تعداد نفرات حاضر در ميانه هاي 
ميدان و همچنين كاهش دقت پاس ها و شوت زني در هر دو بازي قبلي 
سرخپوشان باعث شد به رغم كسب نتيجه، شاگردان يحيي با انتقادهايي 
مواجه شوند. انتقادهايي كه عدم توجه به آن مي تواند سرخپوشان را به 
خصوص در اراك و مقابل تيم خطيبي به دردسر بيندازد، در حالي كه 
برطرف كردن نقاط ضعف تيم و گرفت��ن انتقام از آلومينيوم چهره يك 

مدعي را از مدافع عنوان قهرماني به تصوير مي كشد. 
    

در ديگر بازي هاي امروز كه به طور همزمان ساعت 18 برگزار مي شود، 
تيم متمول گل گهر سيرجان كه يكي از نخستين تيم هايي بود كه موفق 
به اخذ مجوز حرفه اي ش��د و در غياب قلعه نويي، سرمربي محروم خود 
توانسته هر شش امتياز دو بازي قبلي را كسب كند، اين هفته پذيراي 
نساجي مازندران است. تيم ساكت الهامي كه هفته قبل به رغم ارائه يك 
بازي زيبا نتوانست سه امتياز مصاف با پرسپوليس را از آن خود كند و با 
كسب نخستين باخت اين فصل به ميانه هاي جدول سقوط كرد، حالا 
براي تغيير جايگاه خود بايد با دست پر كرمان را ترك كند. هرچند امتياز 
گرفتن از تيم رده س��وم جدول كه در همين ابتدای راه پنج توپ وارد 

دروازه حريفان كرده كار چندان ساده اي نيست.
فولاد خوزستان هم بعد از دو باخت كه اين تيم را به انتهاي جدول هدايت 
كرده، عصر امروز از مس رفسنجان پذيرايي مي كند. تيمي كه بعد از شكست 
هفته اول برابر سپاهان، هفته دوم را به دليل لغو بازي با پديده استراحت كرد 
و حالا در هفته سوم مقابل شاگردان ويسي به ميدان مي رود. تيمي كه بعد از 
شكست مقابل پرسپوليس به آلومينيوم هم باخت و حالا بايد ديد مي تواند 

برابر مس براي نخستين بار در اين فصل امتيازي دشت كند يا نه.

حاشیه اي بر صدور مجوز حرفه اي استقلال و پرسپولیس و برطرف شدن خطر حذف این 2 تیم از لیگ قهرمانان آسیا

کشتي گرفتن يزداني با کودکان معلول مجوزی که با وعده سرخرمن صادر شد!
حسن يزداني، دارنده مدال طلا و نقره المپيك صبح روز گذشته با حضور در 
آسايشگاه معلولين شهيد بهشتي مشهد ضمن قدرداني از زحمات كاركنان 
و پرسنل مؤسس��ات توانبخش��ي، ديداري نيز با معلولين حاضر در اين 
آسايشگاه داشت. يزداني ضمن گپ و گفت با معلولين ذهني كشتي گرفت 
كه اين حركت خشنودي آنها را در پي داشت. قهرمان جويباري كشتي آزاد 
ايران با بيان اينكه اميدوار است توانسته باشد در حد توانش براي خوشحالي 
عزيزان در آسايش��گاه قدمي برداشته باش��د، گفت: »قهرماني جزئي از 
ورزش است، اما در مسائل اجتماعي كمترين هستم. قدم برداشتن در اين 
مؤسسات كه نياز زيادي به حمايت مردم و مسئولين دارد، كمترين كاري 
است كه انجام مي دهيم. كودكان اينجا در هر زمينه اي مستعد هستند و 

معلمان آنان نيز زحمت می كشند و آموزش هاي لازم را مي دهند.«

سوريان قيد انتخابات اتحاديه جهاني را زد 
نايب رئيس فدراسيون كشتي ايران قيد حضور در كارزار انتخاباتي هيئت 
رئيس��ه اتحاديه جهاني كش��تي را زد. چندي پيش فدراسيون كشتي 
كشورمان حميد سوريان قهرمان جهان و المپيك و نايب رئيس فدراسيون 
را به عنوان كانديداي رسمي ايران براي عضويت در هيئت رئيسه اتحاديه 
جهاني معرفي كرد. طبيعتاً اين موضوع نيازمند رايزني با كشورهاي عضو 
براي كسب آراي لازم بود كه شيوع كرونا و مشكلات اقتصادي براي انجام 
رايزني ها و همچنين عدم حمايت لازم از س��وي نهادهاي مربوطه باعث 
شد حميد سوريان از حضور در انتخابات انصراف دهد. انصراف سوريان از 
حضور در انتخابات اتحاديه جهاني بارها به طور شفاهي و در قالب گلايه از 
عدم حمايت كافي مطرح بود، اما حالا با نرفتن سوريان به صربستان، بحث 
انصراف هم قطعي شده است. مسابقات كشتي زير ۲۳ سال جهان طي 
روزهاي 10 تا 16 آبان ماه در بلگراد صربستان برگزار خواهد شد كه قرار 
است انتخابات هيئت رئيسه اتحاديه جهاني هم در اين كشور برگزار شود. 

پاکدامن در جمع برترين هاي دنيا 
ملي پوش شمشيربازي كشورمان از فردا در كمپ تمريني فرانسه با برترين هاي 
جهان دست به اسلحه مي ش��ود. علي پاكدامن كه جزو 16 شمشيرباز برتر 
دنياست به كمپ تمريني فرانسه دعوت شده و قرار است فردا عازم اين كشور 
شود. در اين كمپ 10روزه، برترين شمشيربازان دنيا حضور دارند و پاكدامن 
براي آماده شدن دست به اسلحه مي شود. قرار است پس از اين كمپ، مسابقات 
جام جهاني شمشيربازي فرانسه هم برگزار شود و ملي پوش كشورمان نيز به 
رقابت بپردازد. جام جهاني فرانسه فقط به صورت انفرادي برگزار مي شود و 

پاكدامن تنها نماينده كشورمان در اين رقابت هاست.

ليگ برتري ها زير ذره بين آناليزورهاي عطايي

فخري، سرپرست رسمي کاروان ايران در هانگژو
سرانجام اتفاقي كه اهالي ورزش منتظرش بودند رخ داد       خبر

و پيمان فخري رسماً به عنوان سرپرست كاروان 
ورزش كشورمان در بازي هاي آسيايي ۲0۲۲ انتخاب شد. از چند ماه گذشته 
اخباري مبني بر سپردن مسئوليت جديد به فخري مطرح شده بود و قرار بر اين 

بود كه سرمربي پيشين تيم ملي شمشيربازي جانشين نصرالله سجادي شود. با اين 
حال معرفي رسمي سرپرست كاروان در بازي هاي هانگژو بنا به دلايل نامعلومی به تعويق 

افتاد. تأييد فرد مورد نظر از سوي وزير ورزش از جمله دلايل تأخير در اين موضوع عنوان شد 
كه بالاخره روز گذشته در نشست هيئت اجرايي كميته ملي المپيك و با حكم صالحي اميري، رئيس 

مركز نظارت بر تيم هاي ملي كميته رسماً جاي س��جادي را گرفت. فخري سرپرستي كاروان ايران در 
بازي هاي ساحلي قطر و معاونت كاروان در المپيك ۲0۲0 را در كارنامه دارد.

اعتراض و قهر دو ملي پوش باتجربه، 
شیوا نوروزی
      کاراته

رقابت هاي انتخابي تيم ملي كاراته 
را تحت تأثير قرار داد. در حالي كه 
كادر فني براي اعزام كاراته كاها به مس��ابقات جهاني ۲0۲1 دوبي را 
موفقيت در رقابت هاي انتخابي عنوان كرده بود، رفتار دور از انتظار امير 
مهدي زاده و سجاد گنج زاده مسابقات را به حاشيه كشاند. در انتخابي 
وزن67- كيلوگرم مهدي زاده پس از شكست در سه بازي اول مقابل 
سيدعلي كريمي سالن كبكانيان را ترك كرد و پس از آن نيز در وزن 
84+ كيلوگرم گنج زاده ديدار اول را از اباذري برد، اما در دو ديدار بعدي 
نتيجه را به رقيبش واگذار كرد. منتها قهرمان المپيك توكيو به داوري ها 
اعتراض داشت و حتي پادرمياني س��رمربي تيم ملي نيز تأثيري در 
ناراحتي او نداشت تا با بيرون رفتن گنج زاده از سالن، حواشي ديدارهاي 
انتخابي افزايش يابد. طبق نتايج ثبت شده در رقابت هاي انتخابي مردان 
علي مسكيني،  س��يدعلي كريمي،  علي اصغر آس��يابري،  ذبيح الله 
پورشيب و صالح اباذري مسافر امارات خواهند بود و در كوميته تيمي 

نيز پورشيب، سجاد گنج زاده، آسيابري، مهدي خدابخشي، اباذري، 
كيوان بابان و مهدي عاشوري تركيب تيم ملي را تشكيل خواهند داد. 
البته شهرام هروي، سرمربي تيم ملي در گفت وگو با تسنيم از برگزاري 
جلسه اي ويژه خبر داده است: »در مبارزه سوم گنج زاده و اباذري در 
ثانيه هاي پاياني تصميمات با تأخير داوران روند رقابت هاي انتخابي را 
تحت تأثير قرار داد. بعد از اين تصميمات بود كه اين دو بازيكن از شرايط 
ناراحت شدند، اما هيچ كدام از آنها انصراف ندادند. قرار است جلسه اي 
داشته باشيم و در خصوص ادامه مبارزات اين وزن يا انتخاب نماينده 
كشورمان تصميم گيري كنيم.« جواد سليمي، رئيس كميته داوران 
فدراسيون كاراته نيز در گفت وگو با ايسنا از عملكرد داوران انتخابي دفاع 
كرد: »داوري ها در مجموع خيلي خوب بود. البته اش��تباه داوري هم 
پيش مي آيد، چراكه انسان نيز جايزالخطاست، اما اشتباه فاحشی كه 
بخواهد در نتيجه تأثيرگذار باشد اصلاً رخ نداد. كمك داور فقط دو ثانيه 
دير پرچم زد، چراكه داور وس��ط جلوي او را گرفته بود و اصلًا اشتباه 

فاحش تأثيرگذاری در نتيجه رخ نداده است.«

گنج زاده فقط در کومیته تیمي روي تاتامي مي رود؟
 انتخاب مسافران جهاني امارات 

تحت تأثير قهر باتجربه ها

رقابت هاي ليگ برت��ر واليبال در حالي 
اشرف رامین

    چهره
پيگيري مي شود كه سرمربي تيم ملي 
توجه ويژه اي به عملكرد بازيكنان دارد. 
هدايت تيم ملي واليبال پس از قهرماني در قاره آسيا همچنان در اختيار 
بهروز عطايي است. اين مربي ايراني كه توانايي هايش را ثابت كرده قصد 
دارد از تمام ظرفيت واليبال كشورمان براي تحقق اهدافش استفاده 
كند. رئيس فدراسيون اخيراً جلسه اي را با سرمربي تيم ملي برگزار كرد 
و از او خواست همه برنامه ريزي هايش را بر مبناي درخشش 
در بازي هاي المپيك پاريس انجام دهد. عطايي در 
گفت وگو با مهر، به زير نظر گرفتن بازيكنان ليگ 
از طريق آناليزورها اشاره كرد: »عصر ارتباطات 
است. با تمام مربيان در مسابقات، باشگاه ها و 
ملي همكاري خواهيم كرد. از گروه آناليز 
واليبال كش��ور نيز اس��تفاده مي كنيم و 
اطلاعات دقيقي از آناليزورهاي ايران به 
دس��ت مي آوريم. همچني��ن در زمان 
مناس��ب از همكاران و مربيان در تيم ها 
گزارش خواهم گرف��ت تا به جمع بندي 
مناس��بي برسيم. كار س��ختي در پيش 
نداريم، بس��ياري از مربيان در دنيا در رده 
باشگاهي و ملي همكاري مي كنند. ما نيز تلاش 
خود را خواهيم كرد تا بازيكن��ان خوب به تيم ملي 

دعوت كنيم تا در مسابقات آينده استفاده شوند.«

رونالدو فرمول سولسشر براي نجات منچستر
من يونايت��د بحران  زده ب��ا فرمول جديد  

س��رمربي خ��ود و درخش��ش س��تاره 
پرتغالي اش موقتاً اميدهايش را زنده كرد. 
منچس��تر برد ۳ بر صفر مقابل تاتنهام را 
با دفاع س��ه نفره و گلزني كريس رونالدو 
به دس��ت آورد. دفاع قوي ش��ياطين از 
نظر گري نويل كارش��ناس اس��كاي رمز 
موفقيت اين تيم بود: »يكي از دفاعي ترين 
بازي هاي منچس��تر را در بازي با تاتنهام 
ديدم. اين تصميمي بود كه سولسشر در قبال عملكرد ضعيف و متزلزل 
بازيكنانش اتخاذ كرد. بازي رونالدو را نيز ديديم، او به خوبي از طرفين 
تيم حريف را به دردس��ر انداخت و پاس گلي دقيق را نيز ارسال كرد. 
كريس هم گل زد و هم موقعيت گل ساخت. بارها در خصوص عملكرد 
اين بازيكن پس از بازگشتش به جزيره صحبت شده است. رونالدو براي 
درخشش به يك زوج مناس��ب نياز دارد كه در مصاف با تاتنهام، برونو 
اين نقش را به خوبي براي او ايفا ك��رد. كاواني هم بازي خوبي ارائه داد 
و گل دوم را زد، ولي در حقيقت اين بازيكن گلزني اش را مديون پاس 
دقيق كريس است و هر بازيكن ديگري هم بود دروازه هوگو لوريس را 
با اين پاس باز مي كرد. بعد از هفته هايي كه من يونايتد شرايط بحراني 
را پشت سر گذاشته كس��ب يك برد مهم با كلين شيت اهميت زيادي 
دارد. فاصله بازيكنان از دفاع آخر تا رونالدو كه در نوك خط حمله حضور 
دارد، كاهش يافته و اين يعني تيم منسجم تر از قبل بازي مي كند. در 
اين بازي حتي چهره بازيكنان هم تغيير كرده بود. كاواني بعد از گلزني 
چهره اي كاملًا مصمم و جسور به خود گرفت و براي تصاحب هر توپي 
مي جنگيد. رافائل واران نيز در خط دفاع تغييري كاملًا محس��وس در 
عملكردش داشت. با اين همه منچس��تر عبور از سد تاتنهام را مديون 
كريس رونالدو است، تمام كننده اي كه قادر است تيم را متحول كند. 
هفته پرفشار همچنان ادامه دارد و بازي با آتالانتا در ليگ قهرمانان در 
پيش است. سولسشر بعد از اين پيروزي فرصت نفس كشيدن پيدا كرده 

تا شايد در اروپا بتواند خودي نشان دهد.

گري نویل

 اسكاي اسپورتس

وقتي يهويي حرفه اي شديم
ديروز صبح خبرگزاري ها و سايت هاي ورزشي را كه رصد مي كرديم همه 
روي يك خبر زوم كرده بودند »حذف اس��تقلال و پرس��پوليس از ليگ 
قهرمانان آسيا«، دليلش هم كاملاً واضح بود »عدم ارسال و تأييد مدارك 

حرفه اي بودن دو باشگاه«.
ماجرا، اتفاق تازه اي نبود و هر س��ال رخ مي دهد. همين سال قبل جناب 
س��لطاني فر، وزير وقت ورزش در س��فري ك��ه به مالزي داش��ت بعد از 
ارائه مدارك جعلي و سند س��ازي هاي حرفه اي بودن اين دو باش��گاه به 
كنفدراسيون فوتبال آسيا تعهد داد كه ظرف يك سال آينده اين موضوع 
حل و فصل شود و ماجرا سال گذشته با جريمه ميلياردي فدراسيون فوتبال 
خاتمه پيدا كرد. يك سال گذشت تا رسيديم به ديروز؛ همه خوب مي دانيم 
كه نه پرسپوليس پروسه حرفه اي شدن را طي كرده و نه استقلال. يك سال 

فقط پول مفت بيت المال را گرفتند و دست آخر نيز چيزی نشدند. 
كنفدراسيون فوتبال آس��يا مدارك مي خواست، بنابراين مثل هر سال در 
لحظات آخر جلسه اضطراري برگزار شد. حاضران هم وزير ورزش، رئيس 
فدراسيون فوتبال و مديران دو باشگاه هميشه بدهكار و پرونده دار فوتبال 
ايران بودند. ديروز تا ظهر خبر از حذف بود، اما ناگهان و بعد از جلسه آقايان 
خبر از حرفه اي شدن آمد، حالا چطور و چگونه اگر شما فهميديد به ما هم 
بگوييد. حال سؤال اينجاست چگونه ظرف كمتر از يك يا دو ساعت دو  باشگاه 
مي توانند الزمات حرفه اي بودن را به دست آورند؟  آيا به جز سند سازي كار 
ديگري مي شود انجام داد؟ جالب اينكه راهكار هم پيشنهاد مي شود، وقتي 
مدير قديمي يكي از همين دو باشگاه مي گويد چند ساعت دو باشگاه را به 

اسم يكي بزنيد و بعد از اينكه مجوز صادر شد دوباره برگردانيد!
ديروز يهويي و همين جوري پرسپوليس و استقلال حرفه اي شدند و ما مانده ايم 
كه ظرف كمتر از يك ساعت اين دو تيم چطور هم صاحب ورزشگاه اختصاصي 
شدند، هم آكادمي پيدا كردند و هم بدهي ها و پرونده هاي مفتوح شان رفع و 
رجوع شد، هم حق پخش گرفتند و هم بليت فروشي، هم صاحب مجزا پيدا 
كردند و چند هم ديگر. اگر پرسه حرفه اي شدن به همين راحتی باشد، پس 
چرا ما هر سال تا دقيقه 90 منتظر مي مانيم و كارمان به جلسه اضطراري يا سفر 
وزير و وكيل و تعهد آنها به نهادهاي بين المللي كشيده مي شود. جالب تر اينكه 
هر سال اين اتفاق در حال رخ دادن است و هر سال هم كنفدراسيون فوتبال 
آسيا چشم ها را مي بندد بر اين همه تخلف آشكار تا ما خوشحال و خندان از اين 

عقب ماندگي محض همچنان خود را زرنگ روزگار بپنداريم. 
اي كاش كنفدراسيون فوتبال آسيا براي يك بار هم كه شده در حقمان 
محبت و محروممان كند تا حداقل باور كنيم تمام اين پروسه يك جريان 
جدي است. كاش يك بار محروم مي شديم تا شايد برويم و بيفتيم دنبال 
حرفه اي شدن واقعي يا اينكه كلاً همه چيز تمام مي شد و بي خيال فوتبال 
مي چسبيديم به بقيه رشته هاي مدال آور و قهرمان پرورمان، ولي واقعيت 
اين است كه خود كنفدراسيون فوتبال آسيا هم بدتر از فدراسيون فوتبال 
ايران و باشگاه هاي آن چندان قانونمدار نيست كه اگر بود چشم روي اين 

همه تخلف سالانه فوتبال ايران نمي بست. 
واقعيت اين است، باشگاه هايي كه كنفدراسيون فوتبال آسيا روي نام شان 
براي حض��ور در ليگ قهرمانان قلم قرمز مي كش��د و م��دارك حرفه اي 
بودن ش��ان را تأييد نمي كند به دنبال حرفه اي ش��دن واقعي هستند، نه 
سند سازي. به همين خاطر است كه پيشرفت مي كنند و بعد از يك يا چند 
سال قدرتمندانه تر برمي گردند، اما فوتبال باشگاهي ايران دلخوش به همين 
سندسازي ها و تأييد هاي نابجا و مسئله دار كنفدراسيون فوتبال آسيا فقط 
در جا مي زند و شكست مي خورد. راستي تا حالا به اين فكر كرده ايد كه اين 
همه ميدان دادن به فوتبال باشگاهي ايران براي فرار از محروميت شايد 
نقشه اي باشد براي عقب نگه داشتن باشگاه هاي ما از روند حرفه اي شدن 
واقعي! نقشه اي كه يك سرش كنفدراسيون فوتبال آسياست و يك سر آن 
مديران ناكارآمد باشگاه هاي دولتي فوتبال ايران. بگذريم فعلاً فوتبال ايران 
و باشگاه هاي بدهكار و كمتر از آماتورش شاد هستند كه يهويي حرفه اي 

شده اند. تمام شد رفت پي كارش تا سال بعد.
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